
♦Ｉｎｓｕｒａｎｃｅ ａｎｄ Ｍｅｄｉｃａｌ Assistance Ｓｅｒｖｉｃｅ

The Graduate School of Frontier Sciences of the University of Tokyo strongly recommends 

that all international students purchase the following insurance in case of injury or in case 

they are required to indemnify a third party. Purchase comprehensive insurance so that you 

can enjoy a safe and worry-free life in Japan. 

【Basic compensation】(Gakkensai) 

-Personal Accident Insurance for Students Pursuing Education and Research (PAS)

This insurance covers all injuries resulting from accidents during classes, experiments,

and university events (including extracurricular activities with the UTokyo clubs). Ｔｈe

University of Tokyo, pays the insurance premiums, and all students are enrolled in "Type

A" coverage. (Includes death benefits coverage of up to 20 million yen and coverage for

commuting accidents). Enrollment is automatic and no application procedure is necessary.

     Pamphlet （Japanese version・Ｅｎｇｌｉｓｈ version・Ｃｈｉｎｅｓｅ version） 

【Additional insurance】（Inbound Futai Gakuso） 

-Comprehensive Insurance for Student Lives Coupled with PAS for International Students

If you will be enrolling or are currently enrolled at the University of Tokyo, you are eligible

to enroll in the "Inbound Futai Gakuso." This comprehensive insurance covers all

accidents that are not covered by Gakkensai, including injuries, illness, and liability for

accidents that may happen (365 days of the year, 24 hours a day) during your daily

student life.

In Japan, parents take out medical insurance or other insurance until their children

become financially independent in case their children need to pay expensive medical

expenses.

In the case of international students, "Inbound Futai Gakuso" is equivalent to medical

insurance. International students whose period of stay in Japan is three months or longer

are obliged to join the National Health Insurance (NHI), but the coverage of the NHI is

limited to a portion of the medical expenses. We strongly recommend that you enroll in

the "Inbound Futai Gakuso" to reduce your burden in unexpected cases. For detailed

coverage and insurance premiums, please refer to the following website and the

pamphlet provided by the Graduate School of Frontier Sciences Student Affairs Team.

●Insurance for Foreign Nationals

https://www.k.u-tokyo.ac.jp/en/student/insurance_for_foreign_nationals/

Chinese and Japanese follow English

http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/2024_%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%AE%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84A.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E8%8B%B1%E8%AA%9E.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E4%B8%AD%E5%9B%BD%E8%AA%9E.pdf
https://www.k.u-tokyo.ac.jp/en/student/insurance_for_foreign_nationals/


【Scope of Coverage】 Damages arising from fighting, suicidal or criminal acts by the insured person are

not covered. 

1) Personal compensation responsibility※

*Insurance will be paid out when there is a sudden accident involving the student

either in Japan or abroad, where injury or damage is caused to another person or

another person’s property resulting in a claim for compensation.

2) Death・physical impediment

*Insurance will be paid out in cases of death or disability due to a sudden or

unforeseen accident in Japan or abroad.

3) Medical treatment expenses

*Insurance will be paid out when the bearer is hospitalized or goes to the hospital due

to injury or illness in Japan.

4) Rescue expenses, etc.

*If the bearer is hospitalized for 3 days or more due to injury or illness in Japan or

abroad, travel and accommodation expenses to enable close relatives to attend to

the patient will be covered. 

※ Ｗｉｔｈ ｏｕｔ-of-court Settlement Negotiation Services : Only for accidents in Japan, if the other party to the accident

makes a claim for compensation, the insurance company will carry out the necessary procedures, such as lawsuits.

【Insurance premiums】 Rates are after a 30% group discount 

Insurance Period Ａ Type Ｂ Type Ｃ Type 

1 year 11,500 yen 14,480 yen 4,840 yen 

２ years 20,130 yen 25,340 yen 8,470 yen 

３ years 28,780 yen 36,230 yen 12,130 yen 

【Ｈｏｗ ｔｏ ａｐｐｌｙ】 

Apply online via smartphone or PC 

 https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y 

【Medical Assistance】 Inbound Medical Assistance Service(IMAS) 

The University of Tokyo provides the titled service: IMAS (Inbound Medical Assistance 

Service) through a third party organization for international students. This 24-hour 

multilingual medical assistance is provided when you are in Japan. Languages supported 

are Japanese, English, and Chinese. Most international students can use the service free 

of charge but must apply to use the service.  

https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y


   For example....: 

        “I have no idea which hospital I should go to…”  

“I cannot explain my condition to a doctor properly…”  

“It’s difficult to understand the doctor’s explanation about my condition and 

medication instructions…” 

 【Service contents】 

・Ｒｅｆｅｒｒａｌ to appropriate, nearby medical facilities

・Interpretation by telephone for difficult medical explanations.

【Attention】 

・This service is not a type of medical insurance and cannot be used to reimburse

expense. Be sure to enroll in appropriate insurance separately, such as National Health

Insurance.

【Ｈｏｗ ｔｏ ａｐｐｌｙ】 

   Eligibility: International students of UTokyo (excluding Japanese Nationals, Permanent 

Residents, Spouses or Children of Japanese Nationals, Spouses or Children of 

Permanent Residents, Long-Term Residents, and Special Permanent Residents) 

        Membership fee: Free. However, you need to apply from the following URL. This service 

is available as soon as you enroll after the start of your program at UTokyo. If you plan 

to arrive in Japan early for moving or entering a dormitory, you can use this service as 

soon as you enroll after you arrive. 

  Ａｐｐｌｉｃａｔｉｏｎ ｆｏｒｍ (Web): https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/ 

(Contact) 

・Inbound Futai Gakuso

Tokyo Marine & Nichido Fire Insurance Co., Ltd. Inbound Futai Gakuso Service counter

futaigakuso.inbound@tmnf.jp 

・Inbound Medical Assistance Service (IMAS)

Emergency Assistance Japan Co., Ltd. http://emergency.co.jp/ 

The Students Affairs Team, 

Graduate School of Frontier Sciences, 

the University of Tokyo 

k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp

https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/
mailto:futaigakuso.inbound@tmnf.jp
http://emergency.co.jp/
mailto:k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp


本指南是将日文版翻译成中文的。中文内容、解释与日文版不一致时，以日文版为准。
 

关于加入保险等 

为了让你们留学生在日本安全无忧地生活、有必要为可能发生的意外做好准备。东京大学大学院新领域创成科
学研究科强力推荐留学生购买以下保险、以防受伤或需要向第三方支付赔偿金。 

[基本保障] 学生教育研究灾害伤害保险（Gakkensai） 
GAKKENSAI 承保在大学上课和实验、参加学校活动和课外活动以及上下学途中因意外事故造成的伤害。 东京
大学负责支付保险费、所有学生集体投保 【A 类（死亡保险金最高 2、000 万日元）】和【上学途中等伤害危
险担保特约】附加险。(个人无需加入手续）。 

小册子（日文版、英文版、中文版）

[附加保险] 面向外国留学生的学研灾附带学生生活综合保险（附带入境学总＝
Inbound futai-gakuso） 
如果您即将或正在东京大学就读、则有资格加入 "面向外国留学生的学研灾附带学生生活综合保险（附带入境
学总＝Inbound futai-gakuso）"。 这个附带入境学总＝Inbound futai-gakuso 它涵盖学生生活的方方面面、包

括一年 365 天、一天 24 小时的伤害、疾病和责任事故、也包括 GAKKENSAI 不涵盖的个人生活。 

在日本、父母会在子女经济独立之前购买医疗保险或其他保险、以防需要支付昂贵的医疗费用。对于留学生来
说、"附带入境学总＝Inbound futai-gakuso "相当于医疗保险。被批准在日本逗留时间超过 3 个月的外国人都

必须加入国民健康保险、但国民健康保险的保障范围仅限于部分医疗费用。所以我们强力推荐加入 "附带入境
学总"、以减轻学生在紧急情况下的负担。 
有关详细的保险范围和保险费、请参阅以下网站和新领域创成科学研究科的教务团队分发的手册。 

●留学生保险
https://www.k.u-tokyo.ac.jp/en/student/insurance_for_foreign_nationals/

【附带入境学总的补偿范围】因被保险人打架斗殴、自杀或犯罪行为造成的损失不在承保范围之内。 

1. 个人责任※ （例如、学生本人在国内或国外意外伤害他人或损坏他人财产。）

2. 死亡或终生残疾 （例如、学生本人在国内或国外突发意外事故中死亡或终生残疾。）

3. 医疗费 （例如、学生本人在日本受伤或生病住院时。）

4. 救济费等 （例如、学生本人在日本或国外受伤或生病、连续住院三天以上、亲属赶往医院的交通费和住宿费。 ）

※包括和解谈判服务： 只有在日本发生的事故、如果事故另一方提出赔偿要求、保险公司将进行必要的程序、如诉讼。

【保险费】扣除 30%的团体折扣后。 

保险期 A 类型 B 类型 C 类型 

1 年 11,500 日元 14,480 日元 4,840 日元 

2 年 20,130 日元 25,340 日元 8,470 日元 

3 年 28,780 日元 36,230 日元 12,130 日元 

【如何加入】 
您可以通过智能手机或电脑上网加入。（通过阅读小册子封面上的 QR 码进行订阅） 

●申请 面向外国留学生的学研灾附带学生生活综合保险（Inbound futai-gakuso）（网络）⇒⇒

https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y

http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/2024_%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%AE%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84A.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E8%8B%B1%E8%AA%9E.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E4%B8%AD%E5%9B%BD%E8%AA%9E.pdf
https://www.k.u-tokyo.ac.jp/en/student/insurance_for_foreign_nationals/
https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y


本说明是将日文版翻译成中文的。中文内容、解释与日文版不一致时，以日文版为准。

【医疗援助】入境者医疗援助服务（IMAS） 

东京大学已委托一家专业公司为东京大学的留学生提供入境者医疗援助服务（IMAS）。 IMAS 是 24 小时 365
天提供英语、中文和日语的医疗援助服务。当加入者（学生本人）在日本时可以使用该服务。 

大多数留学生可以免费使用该服务、但必须提出申请。 

(例如、在这种时候......） 

我不知道该去哪家/种医院...... 

我无法用日语很好地解释我的病情...... 

我不明白诊断结果或药物的说明...... 

【服务说明】 
・根据症状转诊到适当的医疗机构
・因为伤病、想要就诊时、可以要求介绍附近的医院
・去医院时、在医院看病时、坐出租车去医院时等用日语交流有困难时可以要求电话翻译

※本服务不是医疗保险、不能用于治疗疾病或伤害。请务必另行加入适当的保险、如国民健康保险。

 【如何申请】 

对象：东京大学的留学生（不包括日本国民、永住者、日本国民的配偶等、永住者的配偶等、永住者和持有特别永住者资格者）。

会员费：免费。不过、要使用这项服务、您需要通过以下网站进行申请。该服务可在入学后或课程开始后立
即使用。如果您因搬家或入住宿舍而提前抵达日本、您可以从在 IMAS 注册的当天开始使用这项服务。 

入境者医疗援助服务订购应用程序（网络）。      

https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/ 

 (联络和咨询） 

关于附带入境学总 （Inbound futai-gakuso） 

东京海上日动火灾保险株式会社 インバウンド付帯学総 照会窓口 futaigakuso.inbound@tmnf.jp 

（Tokio Marine & Nichido Fire Insurance Co. Ltd. Inbound futai-gakuso Service counter） 

关于入境者医疗援助服务（IMAS） 

日本エマージェンシーアシスタンスサービス  http://emergency.co.jp/ 

（Emergency Assistance Japan Co. Ltd.） 

 东京大学大学院新领域创成科学研究科教务团队 

k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp

   本说明是将日文版翻译成中文的。中文内容、
解释与日文版不一致时、以日文版为准。 

https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/
mailto:futaigakuso.inbound@tmnf.jp
http://emergency.co.jp/
mailto:k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp


◆保険等への加入について

留学生の皆さんが安心して大学生活を送るためには、万一の事故に備えておくことが必要です。東京大学新領域創

成科学研究科は、留学生の皆さんが、ケガや、第三者への賠償を求められる場合に備え、下記の保険への加入を強く

推奨します。 

●【基本補償】学生教育研究災害傷害保険（学研災）

学研災は、大学の授業中や実験中、学校行事や課外活動に参加しているとき、また通学中などの事故により生じた傷

害について補償します。 東京大学では大学が保険料を負担し、学生全員が「A タイプ〔[死亡保険金最高 2000 万

円〕」・「通学中等傷害危険担保特約」に一括加入しています。 （皆さんが加入手続を行う必要はありません。） 

パンフレット（日本語版・英語版・中国語版）  

●【上乗せ補償】留学生向け学研災付帯学生生活総合保険（インバウンド付帯学総）

東京大学にこれから入学する、もしくは現在在籍している方は「インバウンド付帯学総」に加入する資格があります。 

学研災では補償されない、私生活を含む 24 時間、365 日のケガや病気、賠償事故など、学生生活全般を補償しま

す。  

日本の場合、子供が経済的に自立するまでの間、親が医療保険等に加入し、高額な医療費の支払いが必要になった

場合等に備えます。留学生の場合、「インバウンド付帯学総」が医療保険に相当します。在留期間が３か月以上の留

学生には国民健康保険に加入義務がありますが、国民健康保険の補償範囲は治療費の一部にとどまります。いざと

いうときに皆さんの負担が軽減されるよう「インバウンド付帯学総」の加入を強くお勧めします。 

詳しい補償内容や保険料については、以下のＷｅｂサイト及び新領域創成科学研究科教務チームで配布しているパン

フレットで確認してください。

●外国籍の方の保険

https://www.k.u-tokyo.ac.jp/student/insurance_for_foreign_nationals/

【補償の対象】 保険の対象となる方の闘争行為、自殺行為又は犯罪行為などから生じた損害は補償の対象外です。 

１．個人賠償責任※ （例）国内外で学生本人が偶然な事故により他人にけがをさせたり、他人の物を壊したとき。  

２．死亡・後遺障害 （例）国内外で学生本人が急激かつ偶然な外来の事故で死亡または後遺障害を被ったとき。  

３．治療費用      （例）国内で学生本人がケガや病気で入院または通院したとき。  

４．救援者費用等  （例）国内外で学生本人がケガや病気で継続して３日以上入院し、親族が駆け付けたときの交通費や

宿泊料等 

※示談交渉サービス付き  日本国内での事故に限り、事故相手からの賠償請求があった場合、保険会社が訴訟等の手続きを行います。

【保険料】 団体割引３０％適用後の料金です 

保険期間 Ａタイプ Ｂタイプ Ｃタイプ 

１年間 11,500 円 14,480 円 4,840 円 

２年間 20,130 円 25,340 円 8,470 円 

３年間 28,780 円 36,230 円 12,130 円 

http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/2024_%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%AE%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84A.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E8%8B%B1%E8%AA%9E.pdf
http://www.jees.or.jp/gakkensai/pdf/20240401_gakkennsai/%E5%AD%A6%E7%A0%94%E7%81%BD%E3%81%94%E3%81%82%E3%82%93%E3%81%AA%E3%81%84_A%E3%82%BF%E3%82%A4%E3%83%97_%E4%B8%AD%E5%9B%BD%E8%AA%9E.pdf
https://www.k.u-tokyo.ac.jp/student/insurance_for_foreign_nationals/


【加入方法】 

スマートフォンや PC からの Web 加入（パンフレット表紙の QR コード読み込み）

●留学生向け学研災付帯学生生活総合保険(インバウンド付帯学総)の加入申し込み（Web）  ⇒

https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y

●【医療支援】 インバウンドメディカルアシスタンスサービス （IMAS）

東京大学では、東京大学で受け入れている留学生の皆さんを対象として、IMAS（Ｉｎｂｏｕｎｄ Ｍｅｄｉｃａｌ Ａｓｓｉｓｔａｎｃｅ 

Ｓｅｒｖｉｃｅ）を専門業者に委託し、用意しています。IMAS とはケガや病気になったときの医療支援サービスで、24 時

間・365 日、英語・中国語・日本語での対応が可能です。このサービスは加入者が日本国内にいる場合に提供され

ます。ほとんどの留学生が無料でサービスを利用できますが、利用には申し込みが必要です。 

（例えばこんな時...） 

 「どの病院を受診すればよいかわからない・・・」 

「日本語で病状をうまく説明できない・・・」 

「診断結果や薬の説明がわからない・・・」  

【サービス内容】 

・症状に応じた適切な医療機関の紹介

・受診の際に必要となる、医師や看護師、薬剤師とのやりとりの際の電話通訳サポート

※本サービスは医療保険ではありませんので病気・怪我の治療には使えません。国民健康保険などの適切な保険

に必ず別途加入してください。

 【申込方法】 

・対象：本学の留学生（日本国籍者、永住者、日本人の配偶者等、永住者の配偶者等、定住者、特別永住者の在留資格保持者は除く）

・会費:無料。ただし、利用するためには下記 Web サイトから申し込みが必要です。本サービスは、入学後もしくは大

学でのプログラム開始後、申し込みを行えばすぐに利用することができます。引っ越し・入寮のため、早めに来日し

た場合は、IMAS に登録した日より本サービスを利用することができます。

●インバウンドメディカルアシスタンスサービスの加入申し込み（Web）

https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/

 （問い合わせ先） 

●インバウンド付帯学総について

東京海上日動火災保険株式会社インバウンド付帯学総照会窓口 futaigakuso.inbound@tmnf.jp

●インバウンドメディカルアシスタンスサービスについて

日本エマージェンシーアシスタンスサービス   http://emergency.co.jp/

 東京大学新領域創成科学研究科教務チーム 

k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp

https://tokiomarine.secure.force.com/futaigakuso?id=001720y
https://webform.adm.u-tokyo.ac.jp/Forms/imas/
mailto:futaigakuso.inbound@tmnf.jp
http://emergency.co.jp/
mailto:k-kyomu@adm.k.u-tokyo.ac.jp
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